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בס"ד

ישובי המועצה: אבן שמואל, איתן, אלומה, זבדיאל, זרחיה, מרכז שפירא, משואות יצחק, נועם, עוזה, עין צורים, קוממיות, רווחה, שלוה, שפיר

אסוף את המעשים 
את המילים והאותות 

כמו יבול ברכה כבד משאת. 

אסוף את הפריחה 
אשר גמלה לזיכרונות 

של קיץ שחלף בטרם עת. 

אסוף את כל מראות פניה היפים 
כמו את הפרי ואת הבר. 

האדמה היא אפורה מתחת לשלפים 
ואין לה עוד לתת לך דבר. 

ואין יותר גבעול חולם על שיבולתו 
ואין יותר נדרי ואסרי 

רק הבטחת הרוח כי הגשם בעיתו 
עוד יחונן את עפרה בתום תשרי.

איתמר פרת
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מי שברך אבותינו אברהם יצחק ויעקב ואימותנו שרה רבקה רחל ולאה הוא 
יברך את הילדים והילדות הבאים בשערי בית ספרם, גנם ומעונם.

מעון הברכות, שמור על נפשם וגופם מפחד פתע וממלחמות. תן בילדנו רוח 
יוצרת, חדוות סקרנות וגילוי, פשטות השלום עם עצמם ואלוהים ויכולת להכיר 

את הטובות הנעשות עימהם מיום לידתם.
תן להם מורים ומורות אשר ידעו נפשם הרכה, הרואים עצבונם ואוהבים את 
שמחת שובבותם. סייע בעדם והדריכם לדעת חכמה ומוסר ולהבין אמרי בינה.
הקב”ה אנא השפע על הוריהם ימי חסד של שגרה, בריאות ופרנסה די צרכנו 
לכלכם. תן בנו יראה וחכמה, דעת ובינה, שמחה ואהבה לראותם כמתנות חיינו. 
פתח לנו שער דרכם לראות את אשר אבד לנו וסייע בעדנו להיות שלמים עם 

היותנו טובים דיינו. וכן יהי רצון ונאמר אמן.
חגית סבאג ישראל

פותחים שנת לימודים

בית חינוך אבן שמואל

אולפנת בנ״ע מרכז שפירא

גן הדר

יסודי אן שמואל

ממלכתי דתי שפיר

גן הדס

יום הערכות גננות

ממלכתי דתי שפיר
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רָאֵל חֲבֵרָו; קַח-לְךָ עֵץ אֶחָד, וּכְתֹב עָלָיו לִיהוּדָה, וְלִבְנֵי יִשְׂ
וּלְקַח, עֵץ אֶחָד, וּכְתוֹב עָלָיו לְיוֹסֵף עֵץ אֶפְרַיִם,

רָאֵל חֲבֵרָו... ית יִשְׂ וְכָל-בֵּ
וְקָרַב אֹתָם אֶחָד אֶל-אֶחָד, לְךָ-לְעֵץ אֶחָד;

)יחזקאל ל”ז(

בשבועות האחרונים בעת מבצע “צוק איתן” היינו עדים לגילויי אחדות 
ואחווה מדהימים כלפי חיילי צה”ל ובכלל האחד כלפי רעהו.

האחדות ואהבת ישראל מהווים נדבך חשוב ומרכזי בהווייתו ובקיומו 
של עם ישראל, יהי רצון שגילויים אלו ימשיכו וירעיפו עלינו מטובם.

בתקופה זאת הייתה התגייסות מסיבית של עובדי המועצה, תושבים, 
על  הורעף  והכל  ובאהבה  בנתינה  אותנו  שהציפו  מתנדבים  ואירגוני 

תושבינו שגילו חוסן קהילתי, ראוי לציון.
צוותו  וכל  המתנ”ס  מנהל  התגייסות  את  מיוחד  באופן  לציין  עליי 
תושבינו  של  זמנם  את  ולהנעים  להפיג  ע”מ  השעון,  סביב  בעבודה 
של  והאיכותית  המקצועית  העבודה  את  לציין  חשוב  ובנופש.  ברוח 
ראשי המכלולים )מנהלי המחלקות( ואת כל צוות החרום של המועצה 
שעשו הכל ע”מ לאפשר חיי שגרה מקסימליים, אני מודה למנהלים 

ולצוותים על ההתגייסות והמסירות למען תושבינו.
אנו מחבקים את משפחות הנופלים ומאחלים רפואה שלמה לפצועים.
שנת הלימודים תשע”ה נפתחה ב”ה כסדרה, דבר שאינו מובן מאליו 
כאשר ברקע סיום מבצע צוק איתן ותקופה ארוכה של מתח ודאגה, 
לימודים  שנת  פתיחת  למען  כאחד  התגייסו  המועצה  ועובדי  מנהלי 

בעיתה וכסדרה.
אל  שעלו  הרכים  ולילדים  החדשים  א’  כיתה  לתלמידי  מאחל  אני 
שנה  התלמידים  ולכל  מהירה  והסתגלות  בטוחה  קליטה  הגנים 
מוצלחת ופורייה. במהלך השנה ביצענו מהלך רב מערכתי ומקצועי 
שמטרתו הייתה להתוות תכנית אב רב שנתית במערך החינוך, מהלך 
שתוכנן היטב והושקעו בו מחשבה ואמצעים רבים. ב״ה המהלך עלה 
בכ-20%  גידול  היא  וההוכחה  התושבים  מקרב  ספקות  והסיר  יפה 
בתלמידים העולים לכיתה א׳ לעומת השנים האחרונות. בנוסף נפתחו 
אקסטרנית  אולפנה  מאוד;  גדולה  בהשקעה  חדשות  מסגרות  שתי 
לבנות במרכז שפירא בראשות בן שטראוסמן וחטיבת ביניים לבנים 

בישיבה התיכונית אור עציון, בראשות הרב מיכה והרב אליאסף.
אני מזמין אתכם לסייר באולפנה ובישיבה ולהתרשם מהדירה הנאה 
רבה  הצלחה  למנהלים  מאחל  אני  במקום.  הפעילויות  וממכלול 
ולתלמידים כי ימצאו במקום, מקום לימודים נעים ובית חברתי ערכי.

בימים אלו מוצבים מיכלי מיחזור בכל הישובים חוברות הסברה יופצו 
מתושבינו  פעולה  לשיתוף  מצפה  אני  הקרובים,  בימים  לתושבים 

להפרדת הפסולת למען איכות חיינו.

גדולה,  תקווה  שנת  לכולנו  מאחל  אני  החדשה,  השנה  לקראת 
בה  שנה  וביטחון,  שלום  שנת  אזורינו.  את  שיעטוף  לשקט  ותפילה 

מדינתנו תצמח ותפרח וקהילתנו תשגשג ותתפתח.
שנה בה יפתח לנו ה’ שערים חדשים מרגשים ומוצלחים,

שנה של התגשמות כל משאלות ליבנו לטובה,
שנה בה יזכור אותנו הקב”ה לחיים טובים ולשלום,

ויכתבנו ויחתמנו בספר חיים טובים וארוכים.

שנה טובה
אשר אברג’ל
ראש המועצה

דבר
ראש המועצה מנהל מחוז דרום מר אבי הלר וצוות אגף התכנון במשרד הפנים הגיעו 

לביקור וסיור במועצה.

ביקור אגף התכנון
משרד הפנים

משרדי המועצה סגורים לרגל חג הסוכות
החל מיום רביעי י״ד תשרי 8.10.14

חזרה לשגרה ביום ראשון כ״ה תשרי 19.10.14

חג שמח

סטודנטים יקרים
כל הפרטים על מלגות לשנת תשע״ה

באתר המועצה
shaffir.org.il

קבלת פנים חמה נערכה במבנה הוועדה לתכנון ובנייה, שם הוצגה מצגת המקיפה 
את כל תחומי הפעילות במועצה. החברים המשיכו לסיור רגלי מודרך אל שלולית 
החורף לארוחת בוקר ובהמשך אל הרפת בעין צורים, לצפות בחליבה ולקבל הסבר 
מאלף על התהליך. דרך שדות החמניות המקסימים נסעו אל תצפית בקעת שפיר 

המרהיבה, המשקיפה על נוף שדות בקעת שפיר.
במט״ש שפיר קיבלנו הסבר משכיל ומחכים לגבי הפעילות הביולוגית המתבצעת 
במקום ולסיום הגיעו אל משק דהן במושב איתן, בו למדו החברים על הדרך אותה 
עושה הירק הירוק מן השדה עד לבית הלקוח. בסיכומי הדברים ציין מנהל המחוז 
כי נראה שהמועצה מתנהלת במקצועיות רבה, וניכר כי העומד בראשה מבצע את 
שליחותו על הצד הטוב ביותר, מציב מטרות ויעדים ומוביל את המועצה בבטחה אל 

מחוזות טובים.
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“זוהי שעתם היפה של העובדים הסוציאליים, במקומות שמשדרים חוסן 
כיף להתחבר ”מדברי שר הרווחה ח”כ מאיר כהן.

שר הרווחה הגיע עם פמלייתו, לסיור וביקור חיזוק בחמ”ל המועצה. השר ציין כי 
וגילה מנהיגות בראשות ראש המועצה המשדרת  עשה עבודת שטח טרום בואו 
כי  בפני  ציין  אזולאי  יורם  מר  דרום  מחוז  “מנהל  לתושבים.  וחוסן  רוגע  שקט, 
תפקודה  על  מאוד  טוב  ציון  קיבלה  שפיר  במ.א.  חברתיים  לשירותים  המחלקה 
במצב החירום ובכלל בשגרה”. השר התעניין בעבודת העו”סיות והודה להן באופן 
אישי על ההתמדה והשירות המצויין שנתנו לתושבי המועצה במהלך מבצע “צוק 
איתן”. השר הנחה את מנהל המחוז לדאוג באופן אישי לכך שהן תצאנה להפגה 

והתרעננות. 
ממוגנים,  בבתים  מתגוררים  התושבים  האם  לדעת  וביקש  התעניין  השר 
משהסתבר כי רוב אוכלוסיית התל”מ )אוכלוסייה הנדרשת לתשומת לב מיוחדת(  
לאוכלוסייה  ששידרתם  והחוזק  החוסן  כי  ציין  ממוגנים,  בבתים  מתגוררת  אינה 
לרוגע,  שתרם  מה  מותאמים  מענים  קיבלה  המיוחדת  שהאוכלוסייה  בכך  ניכר 
לשקט ולביטחון התושבים באשר הם. בסיום דבריו ברך השר את ראש המועצה 
על המנהיגות והחוסן שהוא מקרין סביבותיו ולעובדיו דבר הניכר ביכולות הביצוע 
של המועצה והמחלקה והודה למנהלת המחלקה. ראש המועצה ציין כי הביקור 
בתי  למיגון  הסיוע  נושא  לקידום  בקשתו  את  השר  בפני  והעלה  לנו,  לכבוד  הוא 
השר  המיוחדות.  לאוכלוסיות  ובסיוע  בהלוואות  ק”מ   7-40 של  בטווח  התושבים 
יוקצה  ל-2015  המדינה  בתקציב  כבר  כי  ואמר  המועצה  ראש  לבקשת  התייחס 
תקציב מיוחד לסגירת פערי המיגון. רהמ”ע: הוסיף והעלה גם את סוגיית הכללת 
טווח 7-40 ק”מ באזור עדיפות לאומית ע”מ לתת לתושבים הטבות לסיוע לשם 
שמירה על החוסן. השר: נושא זה הועלה ואף הוקמה ועדה מיוחדת לחשיבה כיצד 

להתייחס לטווח ה-7-40 ק”מ בכל ההיבטים; מגון, הטבות ודרכי סיוע נוספות.

צוק איתן
במפגש של ראש הממשלה

מר בינימין נתניהו עם ראשי רשויות, 
אמר מר נתניהו "אני מבקש להודות 
ועמידתך  ומעריך את מנהיגותך  לך 
האיתנה, אני מבקש להביע הערכה 
שהם  החוסן  על  המועצה  לתושבי 

מגלים"... 

“החוסן הקהילתי הוא פקטור משמעותי ביכולת ההתמודדות, 
התמודדויות תפקידן לחשוף את היכולות הגבוהות הקיימות בארגון”

המשמש  זבולון  המועצה.  בחמ”ל  חיזוק  וביקור  לסיור  הגיע  כלפה,  זבולון  ח”כ 
נציג ההתיישבות העובדת ויו”ר הלובי החקלאי נאבק בחודשים האחרונים להשיג 
מטרות בנושא תכנון ובניה בוועדת הפנים של הכנסת. ראש המועצה, מציין את 
העובדת  ההתיישבות  ולקידום  הנושא  לקידום  זבולון  של  והנחישות  העקשנות 
זבולון מקבל סקירה מפי בעלי התפקידים, ראשי  כך מאוד.  על  לו  ומודה  בכלל 
המכלולים בחירום. אלי כהן, ראש מכלול חינוך, מפרט את שיתופי הפעולה ואת 

מס’ התלמידים במוסדות.
יובל לביא, מכלול תרבות,  נותן דגש לחוסן הקהילתי שאנו נותנים במהלך התקופה, 
קייטנות הופעלו במרחבים מוגנים, מעונות יום הופעלו בהתאם להנחיות ותוך מתן 
יצירתיים שכללו הפעלה בגנים ע”מ לתת פתרונות לכל ההורים שהם  פתרונות 
עובדים חיוניים, ולהורים שחשו מצוקה בשל השהיה הממושכת עם הילדים בבית.
ניתן  העורף.  פיקוד  ע”י  שאושרו  למקומות  חוץ  לפעילות  יצאו  המועצה  תושבי 

מענה לכל האוכלוסיות בדגש על אוכלוסיות התל”מ ולכל הגילאים.
אנו מפעילים מערך מתנדבים רחב הכולל מתנדבים מקרב המועצה ומתנדבי “לב 

אחד” המגיעים ונותנים מענים בכל התחומים בהם הם משובצים.
כולל מתנדבים המסייעים למשפחות להם בני משפחה מגוייסים, קניות והבאת 
תרופות לקשישים ושיח עם הקשישים בביתם. נפלא לראות נוער צעיר ובוגר חדור 

מוטיבציה לקבל משימות ולבצעם באופן מיטבי.
טופלו מקלטים ברחבי המועצה לטובת הרגשת הביטחון של תושבי המועצה.

בדבריו  ציין  כלפה  זבולון  חירום.  לצד  בשגרה  מלא  תפקודי  ברצף  פועלים  אנו 
כי הוא פוגש ראשי רשויות רבים וראשי מכלולים במרכזי הפעלה, ומרגיש חובה 
נעימה לציין כי הרושם שהוא מקבל הוא שהחמ”ל בשפיר מופעל ע”י מקצוענים 
וזה לא מובן מאליו. זה לא ברור מאליו שמ.א. שפיר שנמצאת בפאתי ה-40 ק”מ 
זבולון  ח”כ  לסיום אמר  ושומרת את השגרה.  החירום  ברצינות למצב  מתייחסת 
כלפה, “קיבלתי משימות מראש המועצה ואני אשתדל לטפל בהן בכל הרצינות 

הראויה”.

ראש הממשלה מחזק את ידי ראש המועצה

ביקור שר הרווחה
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ביקור מפכ”ל המשטרה
מפכ”ל המשטרה רב ניצב יוחנן דנינו ופמלייתו הגיעו 
לביקור במרכז ההפעלה בחירום, המפכ”ל מציין כי 
זיכרונות  בשל  בשמחה,  לשפיר  מגיע  הוא  תמיד 
ראש  עם  לו  שיש  המיוחד  הקשר  ובשל  ילדות 
המועצה שהוא ידיד. בימים אלו מתגלה המנהיגות 
האזרחית במלוא הדרה וזה אינו מובן מאליו, “אני 
באופן  החירום  במצב  פועלים  הנכם  כי  מתרשם 
מעורר התפעלות, אני רואה חשיבות גדולה לשמירה 
על השגרה למרות הצפירות ומצב החירום הכמעט 
המועצה  ראש  אל  פנה  המפכ”ל  אפשרי”  בלתי 
ואמר, “נראה כי אתה תופס את האחריות על כלל 
“במערכה  ולהערכה.  לציון  ראוי  וזה  לגווניו  הציבור 
ולתפקד  בשגרה  להיאחז  יותר  מורכב  מתמשכת 
והקשיים”.  המורכבות  למרות  החירום  במצב  גם 
“אנו עדים לניסיונות רבים של החמאס לשבש את 
חיי תושבי ישראל בכל האופנים האפשריים. הרצון 
ראוותני,  ניצחון  כדי להשיג  פיגוע בכל מחיר  לייצר 

הוא מצב שמדאיג את המערכת כולה”.
אני מאחל לכולנו כי המערכה תסתיים במהרה עם 
הישג של שקט עקבי משמעותי ולאורך זמן. מודה 
העשייה  את  ומעריך  ובחירום  בשוטף  הנעשה  על 

הברוכה ואת ראש המועצה וראשי המכלולים.

נצ”מ אשר לוי, מפקד מחוז דרום מג”ב
ממ”ר דרום הגיע לביקור בחמ”ל המועצה האזורית 
מדינת  נמצאת  בו  המצב  את  תיאר  הממ”ר  שפיר, 
ישראל עם דגש על אזור הדרום וזום על אזור שפיר 
בפרט. ראש המועצה סקר בפניו את כל הפעולות 
המתמידים  עבודת  חשיבות  ואת  בחירום  הנעשות 
בקרב  הביטחון  תחושת  להגברת  המסייעת 

התושבים.

סיכומים
השר לבטחון פנים - ח”כ יצחק אהרונוביץ 

נפגש עם כל ראשי המכלולים במועצה אזורית שפיר, השר חיזק את ידי העוסקים במלאכת החירום במהלך 
מצבע “צוק איתן”. הביקור נערך בחמ”ל המועצה ובו השתתפו גם נבחרי ציבור מישובי המועצה. לאחר סקירה 
מקיפה שהעביר ראש המועצה ובה פירט את הפעילות הרבה סביב נושא החירום בכל התחומים;ביטחון, חינוך, 
רווחה, תרבות, הסברה, תחזוקת מקלטים ועוד... השר הודה לראש המועצה על הסקירה המצוינת וציין בסיפוק 
שמח לפגוש ראש רשות שלוקח אחריות ומנהל את מצב החירום ביד רמה, דבר המסייע להגברת  כי הוא 

תחושת הביטחון של התושבים בשפיר ולחיזוק החוסן בעורף בכלל.

מחזקים את ההנהגות בישובים
ויובל מנהל המתנ”ס נפגשו עם הנהגות הישובים בהם נפלו טילים בזבדיאל ובזרחיה.  ראש המועצה, הקב”ט 
ראש המועצה סקר בפניהם את כל הפעולות בהן נוקטת המועצה להגברת חוסן הישובים ובטחון התושבים, 
יובל מנהל המתנ”ס פירט את כל פעילויות ההפגה הנעשות ע”י המתנ”ס הן בתוך הישובים, במקלטים כתומים 
יו”ר הועד, חברי הועד, רב  והן מחוץ לישובים בנסיעות להתאווררות מחוץ לטווח הטילים. בפגישות השתתפו 
כמו  ושיבחו את המועצה על פעולותיה הרבות בכל התחומים.  חוסן  וכל הרלוונטיים ההנהגות הפגינו  הישוב 
כן הדגישו החברים כי ניכר כי כל צוותי המועצה פועלים בשטח ללא לאות למען מתן שירות מקסימלי ומענה 

לחירום ולשוטף. 

מזכירות הקבוץ הדתי מחזקת...

ביקור בצלאל טרייבר, ראש רשות החרום הלאומית

ישיבת מליאה בחמ״ל המועצה

אל”מ רועי בארי מפקד מחוז דרום בפיקוד 

העורף צה”ל
המועצה  בחמ”ל  לביקור  הגיעו  וצוותו  רועי  אל”מ 
והצטרפו לישיבת הערכת מצב, הפעם הראשונה בה 
פגש רועי את ראש המועצה והמנכ”ל הייתה בערב 
לעדכן בתמונת המצב  הגיע  רועי  פתיחת המבצע, 
המכלולים  וראשי  המועצה  ראש  ובהתפתחויות. 
סקרו בפני אל”מ רועי את הפעילות הנעשית בשעת 

חירום במועצה.
ללחימה  באשר  מיוחדים  דגשים  נתן  רועי  אל”מ 
הציות  חשיבות  ואת  ההנחיות  את  רענן  וכן  בדרום 
להוראות פקע”ר. אל”מ רועי הודה לראש המועצה  

והצוות על החוסן הניכר בהתנהלות בשעת חירום.
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הפעם מעבר לפעילות הברוכה שמתקיימת בספריות רציתי לשתף אתכם בסיפור 
של  פשוטים  לא  בימים   - שפירא  מרכז  של  בספרייה  אצלנו  שהתרחש  אמיתי, 

לחימה...

אזעקה בסתם יום של חול
שלושים,  עשרים,  כמה...  ספרתי  לא  ילדים.  המון  ציבורית,  ספרייה  רגיל,  יום 
על  יושבים  חלקם  המחשבים,  מול  יושבים  חלקם  הגילאים...  בכל  ארבעים... 
וקוראים...  יושבים על הרצפה  הכורסאות הקטנות הצבעונית בחדר הילדים, חלק 
ויש גם כמה קטנטנים שעושים בלגן... יום רגיל, ספרייה ציבורית... אני ליד הדלפק 
שלי, משאילה ספרים, כותבת מיילים, משתדלת להספיק מה שיותר... רגיל לגמרי... 
פתאום... את הרעש הרגיל של ספרייה מלאה ילדים חותכת אזעקה... הילדים כולם 
”לא  יציב:  בקול  הוראת  לחלק  ומתחילה  ממקומי  קופצת  אני  ממקומם,  קופצים 
להיבהל. כולם למקלט קדימה” אני רצה לדלת של הספרייה, עוזרת למספר ילדים 
שיצאו לפני שניות מעטות לפתוח אותה מהר... “לא להיבהל, כולם למקלט. יש לנו 
מקלט נהדר בספרייה. לרדת לאט במדרגות, להחזיק במעקה, הכול בסדר”... יש לנו 
מקלט בספרייה. לפני כחמישים שנה כשבנו את הספרייה, בנו בתוכה מקלט. שזה 
נהדר מצד אחד - אולם מהצד השני המדרגות תלולות מדי... הפחד שלי תמיד הוא 
שמישהו ייפול במדרגות. לכן אני מדגישה להם תמיד, “לאט לאט במדרגות, אנחנו 
מוגנים גם בחלל המדרגות״... וככה בסתם יום של חול, מנהלת ספרייה אחת והמון 
ילדים יורדים למקלט. אני יורדת אחרונה, מוודאת שכולם יורדים, הגדולים עוזרים 
מבקרים   - חלקם  תפקוד...  איזה  משמעת,  איזו  שלנו.  הילדים  נהדרים  לקטנים. 
במקלט בפעם הראשונה... “איזה יופי כאן, נכון?” אני שואלת אותם. “איזה מקלט 
מנסה  אני  יפה”...  זה  מה  פה  יהיה  הקירות  על  נצייר  “רק  דעתכם?”  מה  מדליק, 
להסיח את דעתם, להצחיק אותם... “מי מתנדב לצייר על הקירות - אם אני אדאג 
לצבעים?” אני שואלת ... הם צוחקים. כבר שמעתי את הבומים מרחוק, ואני מנסה 
למשוך זמן... לשמור עליהם עוד קצת בתוך המקלט... “מנחם יצייר לי?” אני שואלת 
את אחד הילדים ... מנחם - הוא ילד מוכשר באופן מיוחד. “בטח בטח“ הוא מתלהב, 
“כמו שהוא צייר בסניף של בני עקיבא על הקירות“... עברו הדקות שנחוץ להישאר 
במקלט. אנחנו עולים למעלה בחזרה לספרייה... הילדים המדהימים שלנו חוזרים 
אותי  משאירים  למשחק...  מי  לספר,  מי  למחשב,  שלהם...מי  הקודמת  לפעילות 

לתהות על החוסן שלהם... סתם יום של חול... רגיל לגמרי...

צוק איתן

הפגה משמעותית בין כתלי האוניברסיטה יוזמה נהדרת
את  שמצאנו  אחרי  ורגע  השערות,  את  לעצמם  תלשו  ההורים  שכל  לפני  רגע 
הילדים שלנו מטפסים על הקירות וללא קייטנות קרמה לה יוזמה נהדרת של שתי 
אילן,  בר  באוניברסיטת  לכימיה  מהמחלקה  לוי,  ואריאל  גייגר  יסמין  הסטודנטיות 
בראשותה של הדוקטור רחל פרסקי ובתיווכה של הגברת לאה טנא מאבן שמואל. 
והטילים באמצעות  רגיעה מהאזעקות  ימי  הדרום  מספר  לילדי  לתת  הן החליטו 
צעירים..  סטודנטים  ולהיות  האוניברסיטה  כותלי  בין  חוייתית  משמעותית  למידה 
גייסו את אגודת  מאוד. שתי הסטודנטיות חדורות מוטיבציה והמון המון רצון טוב, 
הסטודנטים שתרמה אוטובוסים )ממסיעי שדרות(, כל מחלקה באוניברסיטה תרמה 
ציוד, ומרצים התנדבו לעזור, סטודנטים, דוקטורים וגם פרופסורים ליוו את הילדים 

במשך חמישה ימי הקייטנה שהיתה מחכימה ומעשירה ביותר.
מעל 100 ילדים מאבן שמואל השתתפו בקייטנה, מצאו ד.נ.א של חסה, הכינו גלידה 
עם פחמן דו חמצני ראו חיידקים במיקרוסקופ, גידלו חיידקים בצלחת פטרי, הלכו 
לאקווריומים של אצות נדירות, למדו במעבדת מחשבים ובמעבדה לכימיה, למדו 
על גלים והתאבכויות, על מגנטים, על כוחות בטבע, עשו ניסויים שונים והעיקר, חזרו 

הביתה שמחים יותר, רגועים יותר וחכמים יותר...
ועל כך אנו רוצים להביע את תודתנו גם ליסמין ואריאל וגם לכל המחלקות בבר אילן 
וחיבוק  עלינו שפע של אהבה  והרעיפו  מזמנם, מממונם  ותרמו  בשבילנו  שנרתמו 

אחד ענק שנתן לנו כח להיות צוק איתן.

כ-8600 תושבי המועצה נהנו מפעילות הפגתית מחוץ לטווח הטילים בהתאם להנחיות פיקוד העורף.

סטודנטים צעירים מאוד...

אפרת זנתון
שרה כהן, מנהלת הספריות

״מקלט כתום״ מושג שנטבע ע״י המועצה בתחילת מבצע ״צוק איתן״. בכל ישוב 
יוחד מקלט כתום לפעילות הפגתית בליווי רכז הקהילה, מתנדבים והפעלות 

חיצוניות. המקלטים צויידו בערכות הפעלה חדשות ומותאמות.
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סיכומים
משיקגו לשפיר ולצה״ל

האחים לבית מטנקי חיים ונושמים ציונות
ג׳ לבית מטנקי, חייל בסיירת רימון מספר על הפעילות הקרקעית בעזה.

“אם אני לא מצליח להוריד אותם, הם מורידים אותי”
בדרום  בית  לכבוש  היחידה  לוחמים של  צוות  נכנס  במהלך השבוע השני במבצע, 
הרצועה. אחד מהלוחמים האלו היה ג’ שמבלי להתכוון, הציל את חייהם של חבריו. 
“בזמן  לספר.  מתחיל  הוא  שם”,  שהיינו  האחרונים  ביומיים  מזל  הרבה  לנו  “היה 
של  פיר  מצאו  נקי,  שהוא  שהכרזנו  ואחרי  ביבש,  הבית  את  כבשנו  האש  הפסקת 

מנהרה מחוץ לבית. אני והצמד שלי היינו בחדר שינה ונתנו חיפוי”.
בשלב הזה, ג’ היה צריך להתמקם על החלון, נקודה שתעניק לו זווית טובה לתצפת 
ובמידת הצורך לפתוח באש. “זה היה קשה כי המיטה משום מה הייתה על הארון. 
רציתי להזיז את המיטה כדי להתמקם יותר טוב, זה היה אחרי שבוע בשכונה ואחרי 
שכבשנו את הבית וממש לא חשבתי שאני אמצא שם מישהו, אבל ראיתי שהייתה 
שבלי  ג’,  מספר  הארון”,  על  מונחת  הייתה  המיטה  למה  ברור  לי  היה  לא   - בעיה 

שהתכוון לכך, קיבל החלטה שאולי הצילה את חייו.
“במזל הלכתי לשם מצד ימין של החדר ולא מצד שמאל, הזזתי את המיטה ופתאום 
מיד  מוות.  פחד  של  פרצוף  הזה.  הפרצוף  שלי  בראש  עדיין  הוא  פרצוף.  ראיתי 
וצעקתי שיש כאן עוד מישהו. אז מהצד השני צץ עוד מישהו  הצמדתי אליו קנה 
וראינו שיש להם מתחת למיטה קלאצ’ניקוב ורימונים. מאוחר יותר ראינו שהייתה 
גם סכין מתחת לכרית. עצרו אותם, חקרו אותם והביאו אותם לארץ. בדיעבד גילו 

שאחד מהם היה מפקד פלוגה בחמאס”.
כמו שאפשר לתאר משמו, ג’ נולד בארה”ב ועלה לישראל לפני כשנתיים. במהלך 
המבצע הוא הקפיד לשמור על קשר עם הוריו וכמה מאחיו שגרים עדיין בארה”ב. 
“בשבוע של הדחיות לפני הכניסה התקשרתי כל יום להורים שלי ואמרתי שיש מצב 
ג’. “ביום חמישי, אחרי כמה  שלא יהיה לי טלפון ושאני אוהב אותם”, מספר סמל 
ימים על גבול הרצועה, אף אחד כבר לא חשב שניכנס. היינו בטוחים שגם באותו 
לילה לא יהיה כלום, אז לא התקשרתי אליהם, ודווקא בלילה הזה נכנסנו. האחים 
שלי צחקו עליי וקראו לי ‘הילד שקרא עזה’, כמו ‘הילד שקרא זאב’, עד הלילה שזה 

באמת קרה ולא התקשרתי ואז זה היה פחות מצחיק”.
מבחינתו של ג’, לאורך המבצע היו לא מעט צירופי מקרים שהצילו את החיים שלו 
ושל חבריו ליחידה. “כל פעם שמשהו רע היה אמור לקרות הוא איכשהו לא קרה”, 
הוא אומר. “בתוך הבית היה מחבל עם ווסט ורימונים. הוא היה יכול להוריד את כל 
היחידה. היומיים שהיינו שם היו הזויים, אלו היו ימים של מזל טוב. כל מי שהיה בבית 

הזה היה יכול לא להיות יותר”.
לא מעט  איתו  היחידה התמודדו  עניין שלוחמי  היו  רבים,  מול  קרבות של מעטים 
עצמו במצב  ביחידה, מצא את  לוחם  גם סהר,  ג’,  כמו במקרה של  עזה.  ברצועת 
מסכן חיים, גם במקרה שלו, הרבה תושיה ולא מעט מזל עשו את שלהם והביאו 

אותו לספר על מה שעבר.
אביו של ג׳ בובי מטנקי הוא חבר בועדת ההיגוי של שותפות ״ביחד״ שיקגו, שפיר, 
ימי הלחימה קיבלנו מיילים מחממי לב מכל חברי  כל  ולכיש. במהלך  גת  קרית 

ועדת ההיגוי, התעניינות מחממת ומחבקת גם מהצד השני של העולם.

לרגל סיום מבצע ׳צוק איתן׳ הגיע 

מפקד הנפה אל״מ איתי 
פלג למועצה והעניק לראש 

המועצה תעודת הערכה והוקרה 
על עמידתו האיתנה ותרומתו 

לחוסן הקהילתי של תושבי 
המועצה.

סא״ל ערן מגדוד החילוץ 7662 הגיע להודות לצוות המועצה על האירוח 
החם והלבבי במהלך מבצע ׳צוק איתן׳, גדוד 7662 השתכן בתחילת המבצע במבני 

המתנ״ס ונתן סיוע בכל אשר נדרש.

מעקב

נהנים בהפגה בצפון






















